
Coordinació Districtes

Acta aprovada a la sessió 4/2022 del Consell. Signada digitalment per la regidora
Patrícia Reche Martínez en data 30 de novembre de 2022

ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 5

Núm.: 3/2022
Caràcter: ORDINÀRIA
Data: 26 de setembre de 2022
Horari: De 18 h a 20,00 h
Lloc: Centre Cívic Avel·lí Estrenjer

Hi assisteixen:

Patricia Reche Martínez Presidenta

Carlota Menéndez Plans Representant Grup Municipal PSC

Ivonne Ortiz de Zarate Representant Grup Municipal Junts per Terrassa

Laura Poyatos Sánchez Representant Grup Municipal Tot per Terrassa

Salvador Esquius i Argilés Representant AV Can Roca

Francisco Navajas Adán Representant AV Gibraltar-Pl Lluís Companys

Assumpció Solé Sala Representant AV Sant Pere

Montse Callejas Gutierrez Representant Supelnt AV Can Roca

Joana Egea González Representant Suplent AV Can Gonteres

José Miguel Sanz Martínez Representant suplent AV Torrent d'en Pere Parres

Montserrat Lao Gómez Representant AS d'entitats socioassistencials

Ramón Costa Palet Representant AS d'entitats socioassistencials

Mikel Berga Roca Representant AS d'entitats de lleure

Julia Gimenez Jurado Representant AS d’entitats culturals

Berta Torne Casas Representant Suplent AS d’entitats educatives

Jaume Casas Ortega Veí barri Can Boada Casc Antic

Membres excusats:

Arturo Sánchez Carretero Representant Grup Municipal ERC-MES

Luís García Mullor Representant AV Pla del Bon Aire

José Francisco Navajas Adán Representant AV Grups Gibraltar-Pl Lluís Companys

Jennifer Sánchez Hernández Representant AV El Molinot

Marta Cortadas Camats Representant AS d'entitats educatives

Alfonso Morales Herrerias Representant AS d'entitats de gent gran

Susanna Pérez Muñoz Representant Associació comerciants

Maria Isabel González Rodríquez Representat AV Torrent d’en Pere Parres

Piedad Romera Viturtia Representant AS d’entitats de dones

Xavier Tardà Massana Representant  AV Can Gonteres

Membres absents:

Pere Alsina de Haro Representant AV Poble Nou - Zona Esportiva

Antonio Amate  Martínez Representant AV  Can Boada del Pi

Juan Alfonso Fagúndez Mezquita Representant AV Casc Antic Can Boada

També hi assisteixen:

Isaac Albert i Agut 1r. Tinent d'Alcalde de l'àrea de Serveis Generals i Govern
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Obert

Emília Andreu Almécija
Directora d’Àrea Economia i Finances Serveis Generals i
Govern Obert

David Garcia Castelló Director Serveis Econòmics i Financers

Miquel Ángel Gamell Farré Director Serveis Tributaris

Josep Miquel Villagrasa Rodés Assessor

Isabel Fernández Lázaro Secretària

ORDRE DEL DIA

1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 11 de juliol de 2022
2. Presentació del projecte d’ordenances fiscals i de pressupost municipal per a l'any 2023, a
càrrec del tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albert i Agut
3. Informacions de Presidència
4. Precs i preguntes
5. Consultes de la ciutadania

Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació de l’acta Consell Municipal del dia 11 de juliol de 2022

Obre la sessió la presidenta del Consell la senyora Patrícia Reche Martínez i pregunta si hi ha
alguna esmena a fer a l’acta de l’ anterior reunió del Consell Municipal de Districte. Com no hi
ha cap, s’aprova  l’acta.

2.  Presentació del projecte d’ordenances fiscals i de pressupost municipal per a l'any
2023, a càrrec del tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albert i Agut

La presidenta del consell obre aquest punt de l’ordre del dia.

Pren la paraula el Sr. Isaac Albert i fa la presentació del marc pressupostari per l’any 2023. (An-
nex 1)
La Sra. Patrícia Reche obre el torn de paraules.

Pren la paraula la Sra. Carlota i pregunta en referència al concepte reorganització del hòlding
municipal  amb  un  import  de  1.800.000  euros.  Per  altra  banda  pregunta  per  l’import  de
1.120.000 de personal segons la llei dels pressupostos generals de l’Estat i desprès s’ha parlat
de 3.000.000 euros i demana si son conceptes diferents.

Respon el Sr. Isaac Albert i diu que son coses diferents. En referència al 1.100.000 euros co-
menta que es la llei de pressupostos de l’Estat de 2022. Al 2022 no es va pressupostar tot l’in-
crement que va acabar aprovant aquesta llei de pressupostos. Aquest any pot passar el mateix.
Nosaltres pressupostem 3 milions d’euros per que entenem que pot ser un 3% d'augment però
si es un 4%, es faltarà un milió. L’any passat van pressupostar per sota del que va aprovar la
llei de pressupostos i ens fer falta aquest import per donar resposta a aquest augment. Nosal -
tres hem de fer un equilibri amb el pressupost i entenem que les nòmines es paguen cada mes,
el hòlding municipal son més de tres mil treballadors però tenim tot un any per jugar pressupos-
tàriament i per tant de vegades es prenen decisions de manera conscient de que ens poden fal -
tar recursos però que podrem trobar-los a finals d'any Aquest any no ho estem fent per la cosa
ja va prou justa com per a prendre aquest risc. Entenem, però, que el que aprovarà el pressu-
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post de l’Estat es aquest 3%. Aquest any, aquest 1.100.000 euros ha d'aparèixer per que es
consolida i l’hem hagut de pagar. Pel que fa al milió vuit-cent mil euros i que era un import no
previst al 2022, des de fa anys, l’Ajuntament de Terrassa tenia un sistema retributiu no ajustat a
la norma. A finals del mandat anterior, tots els grup municipals van arribar a l’acord de que
aquesta situació no es podia allargar més i es va fer una reorganització del hòlding i un anàlisis
dels llocs de treball. Això ha durat gairebé 4 anys i ha suposat aquest increment.

Pren la paraula la Sra. Emília Andreu i comenta que no es tracta només de nòmines si no que
es tracta també de seguretat social i altres conceptes associats a la despesa de personal.

Pren la paraula la Sra. Assumpta Solé i comenta que es va demanar una rampa al casal de
Sant Pere per fer accessible la sala d’actes i demana que s’inclogui al pressupost municipal.

Respon el Sr. Isaac Albert i comenta que s’ha presentat el marc pressupostari però no pas el
detall Diu que es difícil entrar partida per partida per veure obres que son molt concretes i amb
una partida relativament petita. El que si que es importat es que tot això quedi apuntat per tenir
el control pressupostari a l’hora de fer les inversions.

Pren la paraula la Sra. Ivonne Ortiz i pregunta en quin estat es troben els fons Next Generation
i si hi ha cap actualització sobre els projectes ens el que s’han participat.

Respon el Sr. Isaac Albert i comenta que quan es vingui a presentar el pressupost i s’entri més
al detall de les inversions, podrem remarcar la part que son els Next Generation. De fet encara
hi han algunes convocatòries que estan sortint i ens estem presentant. Algunes ja estan adjudi-
cades i d’altres estem esperant la resposta. Els terminis son molt estrictes i estan sent una mica
lents en adjudicar-se. Els Next Generation ens ha de permetre fe un salt important a nivell qua-
litatiu en volum d’inversió a la ciutat doblant la capacitat d’inversió.

Pren la paraula el Sr. José Miguel Sanz i comenta que si hi ha un increment de la despesa de
més de 13 milions d’euros, això tard o d’hora ha de repercutir a la ciutadania i pregunta en refe-
rència al 2.400.000 d’euros de despesa en recursos humans.

Respon el Sr. Isaac Albert i diu que amb el pressupost del que disposa l’Ajuntament seran ca-
paços de fer-ho tot o gairebé tot, el que no te capacitat es de fer-ho tot al mateix moment. Quan
diem que això no ha de tenir impacte en la ciutadania, vol dir que si l’augment de costos no el
repercuteixes a la taxa o als ingressos podem passar dues coses. O el servei es ressent o dei -
xem de fer alguna cosa per donar resposta a quest servei. I aquest es el missatge. Per altra
banda tenim l’obligació de ser solvents en els moments bons i en els no tan bon i d’explicar a la
ciutadania que no tot es possible al mateix moment. Per donar resposta no només ho podem
fer augmentat els ingressos i la fiscalitat i considera que estem en nivells de fiscalitat equilibrats
i justos i no podem anar pujant la pressió fiscal per què tinguem ganes de fer coses. També es
cert que aquest Ajuntament ha de prendre una decisió amb la despesa. La quadratura del pres-
supost municipal no pot anar únicament vincula a l’augment d’ingressos si no que hem de fer
un anàlisis clar de com gastem. En referencia a l’import de 2.400.000 euros es refereix a l’aug-
ment de la dotació de policies a la ciutat.

Pren la paraula el Sr. Salvador Esquius i comenta que estaria molt interessat en el tema de les
energies alternatives de cara a reduir la despesa energètica.

Pren la paraula el Sr. Isaac Albert i comenta que la despesa d’energia a l’Ajuntament de Terras-
sa es reparteix en un 50% entre l’enllumenant públic en el qual ja s’ha fet una important inversió
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i els equipaments municipals. En aquest districte hi ha una peça on el consum es molt elevat
que es la zona olímpica i s’està intervenint amb una subvenció de la Diputació de Barcelona per
instal·lar plaques solars en tota l’àrea olímpica.

Pren la paraula el Sr. José Francisco Navajas demana si la pujada de despesa no anirà en de-
triment de la prestació de serveis municipals, per exemple el servei d’ajut a les hipoteques.

Respon el Sr. Isaac Albert i respon que en aquest moment ni hi ha cap servei que estigui en
risc. Mantenim al pressupost del 2023 tot el que te a veure amb l’acció social malgrat que pot
haver-hi algun reajust.

La Presidència agraeix la presència al Sr. Isaac Albert i al tècnics municipals.

3. Informacions de presidència

Pren la paraula la Sra. Patrícia Reche i informa que demà dia 27 de setembre hi ha la reunió
informativa amb la regidora de Salut Mónica Polo i els regidors dels districtes afectats, amb
l’equip  directiu  del  CAP de Can Roca,  per  explicar-vos  la  imminent  posada en  marxa i  el
funcionament. Serà aquí a la sala d’actes a les 18,30h.

Pren la paraula la Sra. Isabel Fernández i diu que el Consorci ha fet arribar la invitació a totes
les entitats del Districte 5 que estan afectades i a les que no també a títol informatiu i a Can
Tusell, que del Districte 6 es la que està afectada per la zona. No ha arribat als altres membres
del consell en tant en quan no son entitats però que també esteu convidats i escoltar la nova
gestió que hi haurà al Cap de Can Roca.

La Sra. Patrícia Reche informa que  la Junta de Portaveus ha acordat iniciar el procés per a
l'elecció i nomenament de la figura del Síndic/a Municipal de Greuges de Terrassa, d'acord amb
el  reglament  que regula aquesta figura de defensa i  protecció dels drets fonamentals  i  les
llibertats  públiques  de la  ciutadania  davant  l'administració.  Aquest  procés  ha  de  servir  per
designar la persona que rellevi del càrrec a l'actual Síndica Municipal de Greuges de Terrassa,
Isabel Marqués i Amat, que va iniciar el seu segon mandat el febrer de 2018, fa gairebé cinc
anys,  i  que  segons  el  reglament  no  podrà  ser  designada  per  un  període  immediat.

El reglament també estableix la realització d'un procés de participació ciutadana, el resultat del
qual serà tingut en compte per l'alcalde qui, prèvia valoració de la Junta de Portaveus, sotmetrà
un candidat/candidata a l'aprovació del Ple municipal.

La Sra. Marta Cortadas és la representant titular, pel Districte 5 en la Comissió Ciutadana de
seguiment del procés d’elecció i nomenament de la Sindicatura de Greuges Municipal de Ter-
rassa. El dia 3 d'octubre es farà un acte públic, a la Masia Freixa, a les 18.30 h, a càrrec de la
Síndica de Terrassa actual, per parlar de quines són les seves funcions.

Pren la paraula el Sr. Salvador Esquius, vicepresident del Consell i informa de les reunions que
s’han per part de la comissió tècnica pels actes del 25 de Novembre al districte i s’obre la col -
laboració per part de tothom que s’hi vulgui sumar. Es parla de com s’ha gestionat el projecte i
del sistema de pagament de les subvencions i la problemàtica que suposa les temporalitats del
cobrament de subvencions per a les entitats, en el format actual no estem gens a gust. 

La Sra. Patrícia Reche informa en referència a la campanya de Nadal i que després de dos
anys tan difícils a causa de la pandèmia, esperem de tot cor que aquest 2022 puguem recupe-
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rar el pols habitual d’unes festes tan especials, així que el programa d'enguany volem que sigui
un reflex de totes aquelles activitats nadalenques que ompliran de vida tots els racons de Ter-
rassa, ja siguin les impulsades per l’Ajuntament com les que organitzen les nombrosíssimes en-
titats i associacions que tenim a la nostra ciutat. 

Aquest any, més que mai, pensem que podem reforçar el missatge de pau que porta implícita
la celebració de Nadal. I és que la pau és un dret humà del  qual totes les persones som titu -
lars: totes tenim dret a viure en pau i a una pau justa, sostenible i duradora. Així doncs, convi-
dem a les entitats d’aquest districte i de tota la ciutat que amb les seves activitats nadalenques
se sumin a aquest missatge de pau en la mesura de les possibilitats, i que aportin així el seu
gra de sorra per continuar construint plegats una cultura de la pau. 

En breu us farem arribar per correu electrònic un formulari digital molt senzill per tal que, si te-
niu previst organitzar una activitat nadalenca, l’ompliu i ens l’envieu. La data límit per enviar-lo
és el 9 de novembre, si l’envieu dins de termini la vostra activitat podrà sortir publicada a la re-
vista “Sortim per Nadal”; si l’envieu més tard es difondrà a la web municipal de Nadal. 

(Per a qualsevol dubte o aclariment, podeu contactar amb l’Àrea de Projecció de la Ciutat: Are-
aProjecciodelaCiutat@terrassa.cat.) 

En referència a les subvencions informa que s'està treballant a nivell tècnic per avençar al mà-
xim la convocatòria de subvencions del 2023 i pugui estar ja publicada entre desembre i pri -
mers de gener. D'aquesta manera la resolució de les subvencions es podran fer abans que en
les edicions anteriors.

Recordar a les entitats que han rebut subvencions en el marc de la convocatòria del 2022 que
és important que presentin les justificacions quan abans millor, que no s'esperin. Recordar que
si ja han realitzat les activitats subvencionades el termini màxim per presentar les justificacions
és de dos mesos després d'haver realitzat l'activitat. En els casos de projectes o activitats que
durin fins a final d'any, el termini màxim és el 28 de febrer de 2023. Els serveis municipals de
cada línia ja han enviat informació a les entitats que han rebut subvenció i han facilitat els enlla-
ços per accedir a la tramitació a la seu electrònica. Per a qualsevol dubte us hi podeu posar en
contacte amb ells.

Recordar també que les entitats han d'estar correctament inscrites en el RMEAC per rebre sub-
vencions o accedir a qualsevol ajut municipal. Per actualitzar les dades de les juntes directives
o qualsevol altre dada us podeu posar en contacte amb el servei de Qualitat Democràtica.

4. Precs i preguntes

Pren la paraula el Sr. José Miguel Sanz  i demana que les llums de Nadal arribin a tota la carre-
tera de Rellinars. Pregunta si a la reunió de demà en referència al Cap de Can Roca vindrà al-
gun representant de la Generalitat de Catalunya.

En referència a les llums, la Sra. Isabel Fernández respon que els servei ja està al corrent
d’aquesta situació. En referència al Cap de Can Roca, comenta que venen Consorci i Mútua de
Terrassa, però que no sap del cert si vindrà algun representant de la Generalitat ja que la invita-
ció arriba des de Consorci.

Pren de nou la paraula el Sr. Jose Miguel Sanz i comenta que s’ha vist publicat als medis que
aviat s’obriria l’Avinguda de les Arts i pregunta si hi ha data.
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Respon la Sra. Patrícia Reche i diu que data encara no hi ha però la directora de l’àrea li va
confirmar i així ho havien dit, que tot i que hi havia alguns requeriments de que s'havien d'arre -
glar algunes coses si que s'acceptaria la recepció parcial de l’obra per poder-la obrir. La data es
doncs imminent.

En referència a la Plaça de la Cooperativa, el Sr. José Miguel Sanz comenta que la constructo-
ra està netejant contenidors de formigó i tirant tota l’aigua amb el ciment a la plaça i en concret
a un arbre. Respon la Sra. Patrícia Reche que es posarà en contacte amb l’àrea d’urbanisme
per actuar sobre aquesta situació concreta.

En referència al tema de dinamització i a l’acte de 25 de novembre es demana més implicació i
sobre el tema de les subvencions comenta que caldria fer una revisió del sistema.

Pren la paraula la Sra. Laura Poyatos i mostra en seu suport en el tema de les subvencions i
demana  a les entitats per que participin en les activitats de dinamització. Anima a que totes les
entitats s’hi sumin per fer la feina.

Pren la paraula la Sra. Isabel Fernández i recorda per a les entitats que s’han incorporat darre-
rament al consell, el que s’ha fet fins ara. En resposta al tema de les subvencions, que es tracta
de repartir la feina i que dintre de les bases del procès de dinamització es contempla la possibi -
litat que es faci un repartiment dels diners entre les entitats que facin les diferents activitats i
que això representi que no recaigui tota la feina en una sola entitat, explica l’històric del que
s’ha fet i el futur.

Pren la paraula la Sra. Joana Egea i comenta que l’asfaltat està en molt males condicions da-
vant del Casal, al carrer del Pi. Demana que s'actuï tant en això com en el tema de les voreres.

5. Consultes de la ciutadania

No hi ha consultes de la ciutadania

La senyora Patrícia Reche s'acomiada i dona les gràcies als consellers i conselleres per la seva
assistència. La presidenta aixeca la sessió, la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

Secretària Presidenta

Isabel Fernández Lázaro Patrícia Reche Martínez
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